
Protokół Nr 20.2012

z posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które odbyło się 
w dniu 20 czerwca 2012 roku w godzinach 1100 – 1420.

Obrady Komisji prowadził Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności;   na 
14 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 14.  W związku z tym obrady Komisji i 
podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Skarbnik Miasta  - Jarosław Wróbel,
 Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju –  Renata Samełko,
 Naczelnik Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Aneta Werla,
 Naczelnik Wydziału Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka,
 Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
 Kierownik Ełckiej Kolejki Wąskotorowej – Kuryło,
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Porządku Publicznego Rady 

Powiatu – Andrzej Wiszowaty.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Rozwój  turystyczny na  terenie  gminy –  współpraca  z  Powiatem w sprawie  zniesienia 
strefy ciszy.

4. Opinia do sprawozdania z wykonania budżetu miasta Ełku za 2011 rok.

5. Opinia  do projektów uchwał: 

1)  w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027,

2)  w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2012,

6. Raport z realizacji „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata 
2008 – 2018” za rok 2011.

7. Informacja o przygotowaniu do sezonu letniego MOSiR oraz innych jednostek miejskich: 
ECK, Miejskiej Biblioteki Publicznej (informacja na piśmie).

8. Opinia   do  projektu  uchwały  w sprawie  zasad  przyznawania  stypendiów  dla  uczniów 
uczących się w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasto Ełk.

9. Sprawozdanie z pracy Komisji za 2011 rok.

10.Sprawy różne i wolne wnioski.
11.Wizyta na Ełckiej Kolei Wąskotorowej, parowozownia i muzeum kolejnictwa.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący Komisji  Tomasz  Przekop  zapoznał  zebranych  z propozycją  porządku 

obrad, wnioskując o przesunięcie kolejności omawianych punktów jak wyżej.



Radni w głosowaniu jawnym;  9 głosami „za” -  jednomyślnie  przyjęli  porządek obrad jak 
wyżej z wnioskowaną zmianą.

 Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokółu z 

ostatniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 19.2012 z dnia 25 maja 2012 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Do punktu  3-ego 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Porządku Publicznego Rady 

Powiatu  Andrzej  Wiszowaty  omówił  sprawę  stref  ciszy,  którą  to  sprawą  zajmowała  się 
komisja powiatowa oraz Rada Powiatu. W ubiegłym roku odbyły się konsultacje społeczne w 
tej sprawie. Jeżeli chodzi o jezioro Selment Wlk – strefa ciszy zastała ograniczona na akwenie 
od przewężenia we wsi Mrozy do miejsca za drugą wyspą na jeziorze. Strefa ciszy obecnie 
obowiązuje na tym obszarze  w godzinach od 18-ej do 11-ej następnego dnia.

Radny Bogusław Wisowaty – można byłoby za rok wrócić do tematu i przesunąć godz. 
obowiązywania od 19-ej. Czy istnieje dokładna definicja strefy ciszy? Czy można np. „na 
wolnym silniku” podpływać do brzegu w miejscu, gdzie ona obowiązuje?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański -są akty prawne, które to regulują i na pewno tego 
nie wolno robić.

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  –  czy  są  jakieś  inicjatywy  turystyczne,  w 
jakich mogłoby uczestniczyć samorządy miasta i powiatu? Chociażby kolejka wąskotorowa, 
której trasa przebiega przez trzy gminy: Gminę Ełk, Kalinowo, Prostki.

  Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Porządku Publicznego Rady 
Powiatu  Andrzej  Wiszowaty  –  należałoby  szukać  tych  przedsiębiorców,  którzy  mogliby 
zarabiać  na tym przedsięwzięciu.  Samorządy musiałyby zaangażować się   w taki  projekt, 
który  byłby  dobrze  przygotowany  przez  Wydziału  Urzędu  czy  Powiatu.  Musi  być 
perspektywiczna wizja.

Radny Mirosław Sawczyński – ta współpraca powinna być lepiej zorganizowana.
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  wielokrotnie  próbowaliśmy  rozmawiać  z 

wójtami  gmin,  by  weszli  do  współpracy  np.  „Podróż  ze  smakiem”.  Nie  ma  żadnego 
zainteresowania z ich strony. Na trasie kolejki nie ma żadnych atrakcji, które przyciągnęłyby 
turystów, ale takie obiekty mogłyby powstać, np. osada jaćwiecka, czy mini zoo. Można by 
się zastanowić nad napisaniem wspólnego projektu i docelowym przebiegiem trasy kolejki.

Naczelnik  Wydziału   Promocji,  Sportu  i  Kultury  Aneta  Werla  –  można  byłoby  się 
wesprzeć  i  zlecić  takie  zadanie  organizacjom  pozarządowym  i  uatrakcyjnić  kolejkę  ich 
propozycjami.

Radny Adam Dobkowski  chodzi  o  współpracę  pomiędzy  samorządami  dla  dobra  tych 
samorządów. Ełk jest biegunem rozwoju w tej części województwa warmińsko-mazurskiego.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  warto  by  pomyśleć  o  jakimś  wspólnym 
projekcie.  W tej  chwili  będą  ruszały  projekty  norweskie,  gdzie  są  działania  na  projekty 
„miękkie”,  społeczne  jak  i  inwestycyjne.  Można  by  zaprosić  wójtów  czy  tez 
przewodniczących rad gmin i  poddać pod dyskusję  propozycję,  że miasto napisze projekt 
rozwoju, tylko niech każda z tych gmin przygotuje propozycję promocji i swojej atrakcji na 
trasie kolejki. Te propozycje zostałyby włączone do tego projektu przygotowywanego przez 
miasto,  które  byłoby  jego  liderem.  To  gminy  musiałby  zdecydować,  że  chcą  w  tym 
uczestniczyć. 

Komisja zgodnie z inicjatywą Z-cy Prezydenta  Miasta  Artura  Urbańskiego,  jednomyślnie, 
poprzez aklamację ustaliła,  że na swoim dodatkowym posiedzeniu,  zwołanym w miesiącu 



sierpniu  zajmie  się  możliwościami  rozwoju  i  uatrakcyjnienia  kolejki  wąskotorowej. 
Posiedzenie  odbędzie  się  przy  udziale  przedstawicieli  samorządów  gmin:  Gminy  Ełk, 
Kalinowo, Prostki oraz Powiatu Ełckiego.  

Do punktu  4-ego 
Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop zwrócił się z pytaniem – czy są jakieś uwagi i 

pytania  do sprawozdania z wykonania budżetu miasta  Ełku za 2011 rok? Jest  pozytywna 
opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Komisji Rewizyjnej.
Wobec  nie  zgłoszenia  uwag,  Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  poddał  pod 
głosowanie w/w sprawozdanie. 
W głosowaniu  udział wzięło  11 radnych. 
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku za 2011 rok. 

Do punktu  5-ego 
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał związanych tematycznie  z pracą 

Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027, który zawiera zmianę:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
1) zwiększenie dochodów ogółem w 2012 o kwotę 1 663 606 zł (głównie środki z UE na 

projekty inwestycyjne  i dotacje na realizację inwestycji),
2) zmniejszenie  wydatków  bieżących  o  kwotę  1 458 773  zł  w  2012r.  (głównie  z  tytułu 

projektu współfinansowanego ze środków UE i poręczeń),
3) zwiększenie wydatków inwestycyjnych o kwotę 3 122 379 zł w 2012 r:
      a)  z tytułu inwestycji jednorocznych 
      b) wniesienia wkładów do spółek prawa handlowego,
4) zmniejszenie dochodów bieżących w 2013 r. o kwotę 3 058 482 zł w 2013r. i wydatków 

bieżących w 2013 r. o kwotę 3 366 234 zł (realizacja projektów z udziałem środków z 
UE),

5) zwiększenie  dochodów  majątkowych  w  2013r.  o  kwotę  1  059 229  zł  i  wydatków 
majątkowych  o  kwotę  1 158 149 zł  (realizacja  projektów z  udziałem środków z  UE i 
dotacji z budżetu państwa na inwestycje),

6) zwiększenie dochodów bieżących w 2014 r. o kwotę 127 591 zł i wydatków bieżących o 
kwotę 145 233 zł (na projekty z udziałem środków z UE)

2. w załączniku nr 2 do uchwały:
1) korekta dochodów (bieżących i majątkowych) w 2012r., 2013r. i 2014r, jak w pkt. 1,
2) korekta wydatków (bieżących i majątkowych) w 2012 r., 2013 r. i 2014 r. jak w pkt. 1,
3. w załączniku nr 3 do uchwały:
1) zaniechanie realizacji projektów (brak dofinansowania z UE):
-   ”Platforma Współpracy – EGO SA” w latach 2012 – 2013, 
- „Opracowanie koncepcji zagospodarowania Miasta Ełk oraz Oziersk pod infrastrukturę dla 
dzieci i młodzieży” 2012 – 2013,
2) wprowadzenie nowych tytułów: 
-  „Zwiększenie wydajności energetycznej budynków edukacyjnych” (2012 – 2014), 
-  „Współpraca  w  zakresie  oszczędzania  energii  –  podejmowanie  decyzji  w  obszarze 
transgranicznym Litwy i Polski” (2012-2014),
3)  zmniejszenie nakładów na realizację przedsięwzięć:
-   „Odlotowa Polska Wschodnia”, w tym przesuniecie środków na realizację projektu  w 
2014 r.,



-  „ Rozwój systemu wsparcia działalności innowacyjnej młodzieży w ramach transgranicznej 
współpracy” (2012-2013),
-  zmniejszenie wydatków na poręczenie  dla Spółki ”Pro – Medica” w 2012 r. o kwotę  225 
000 zł. 

2)  Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Miasta Ełku na 2012 rok. Proponowane zmiany obejmują:
 1. Projekt: „Platforma Współpracy – EGO SA” – dział 750 rozdział 75075
W  związku  z  brakiem  dofinansowania  projektu  „Platforma  Współpracy  –  EGO  SA” 
zmniejsza się dochody i wydatki zaplanowane na realizację projektu w 2012 i 2013 roku. W 
2013  roku  na  realizację  projektu  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Miasta  została 
zaplanowano kwotę 2 074 400 zł, w tym dofinansowanie z UE: 1 866 960 zł.
Przedsięwzięcie  było  realizowane  w  latach  poprzednich  (2009-2011)  i  planowana  była 
kontynuacja  przedsięwzięcia  przez  następne  dwa  lata  (2013-2014).  Projekt  nie  otrzymał 
jednak dofinansowania na lata następne.  Po zakończeniu projektu beneficjent zobowiązany 
jest w okresie następnych dwóch lata uzyskać założone wskaźniki realizacji projektu zgodnie 
z  umową.  W związku  z  tym  w porozumieniu  z  samorządami,  które  realizowały  projekt 
zostanie  przeprowadzona  Zintegrowana  promocja  projektu.  Na ten  cel  gminy:  Augustów, 
Gołdap,  Olecko oraz  miasto  Suwałki  przekażą  po  10 000 zł  dotacji  celowej,  natomiast  z 
budżetu  Miasta,  środki  zaplanowane  jako  wkład  własny  w  wysokości  10 000  zł  zostają 
przeniesione na zakup usług pozostałych § 4300.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop zwrócił się z pytaniem – jakie są to wskaźniki 
projektu? Co należy uzyskać?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  za  chwilę  będzie  Naczelnik 
Wydziału Strategii i Rozwoju i udzieli wyjaśnień w dalszej części obrad Komisji.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel przystąpił do dalszego omawiania zmian           w 
budżecie miasta:
3. Projekt: „Odlotowa Polska Wschodnia” – dział 630 rozdział 63095
Zmiany  w  budżecie  polegają  na  przeniesieniu  w  latach  wydatków  i  dochodów  projektu 
„Odlotowa Polska Wschodnia”. Projekt otrzymał dofinansowanie i będzie realizowany przez 
Gminę  Miasto  Ełk  we  współpracy  z  Gminą  Krosno  i  Miastem  Chełm.  Liderem  i 
koordynatorem projektu jest Gmina Krosno. W ramach projektu zostały przewidziane zadania 
własne dla poszczególnych partnerów 
a także zadania wspólne. Główne działania to:
-  Przygotowanie  analiz  i  ekspertyz/  Ełk  –  Badania  i  analiza  potencjału  społeczno  – 
gospodarczego  wschodniej  części  województwa  warmińsko  –  mazurskiego  wraz  ze 
wskazaniem terenu pod lokalizację lotniska 
- Opracowanie przez Partnerów wspólnej strategii rozwoju regionów Polski Wschodniej w 
oparciu 
o sektor lotniczy
- Przygotowanie dla Ełku koncepcji wraz z dokumentacją, studium wykonalności i raportami 
środowiskowymi oraz uzyskanie decyzji lokalizacyjnej dla budowy lotniska miasta Ełku,
- Konferencja wraz z „Piknikiem Odlotowej Polski Wschodniej” w Krośnie
- Konferencja – Potencjał inwestycyjny miast lotniczych Polski Wschodniej – Ełk oraz Chełm
- Wykonanie folderów promocyjnych
- Opracowanie prezentacji multimedialnej 
- Produkcja spotu promującego lotniska i emisja w TVP.
Całkowita wartość projektu: 1 898 833,33 zł
Wkład Unii Europejskiej: 1 708 949,99 zł
Wkład Gminy Krosno: 107 676,68 zł
Wkład Miasta Chełm: 32 206,66 zł



Wkład Gminy Miasta Ełk: 50 000 zł
Lata realizacji: 2012 – 2014
Zmiany  polegają  na  zmniejszeniu  finansowania  w  roku  2012  oraz  2013  a  także  wkładu 
własnego oraz zaplanowanie wydatków i dochodów w roku 2014.
Zmiany polegają na zmniejszeniu wydatków o 116 730 zł ze środków UE oraz 8 922 zł z 
własnych  środków w roku  2012,  zmniejszeniu  wydatków  w  roku  2013  o  188 136  zł  ze 
środków UE oraz  o 690 zł  z  własnych  środków,  w roku 2014 zwiększeniu  wydatków o 
82 057 zł ze środków UE oraz o 9 612 zł z własnych środków. 

Radny Krzysztof Wiloch – na jakim etapie jest przygotowanie koncepcji? Kiedy zostanie 
to zrealizowane?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  środki  finansowe  dopiero  zostały  nam 
przyznane. Teraz będziemy przystępowali do opracowanie niezbędnej dokumentacji, która ma 
dać nam odpowiedź, czy w Ełku powstanie lotnisko i jaka będzie jego lokalizacja.

Radny Krzysztof Wiloch – najważniejsze będzie  studium wykonalności wraz raportami 
środowiskowymi. Komisja Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku była zobaczyć w terenie 
potencjalne miejsce lokalizacji lotniska w Pisanicy.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  w  zmianach  budżetu  miasta  jest  również 
wydatkowanie środków na:
−  „Budowa hali sportowej przy Szkole Podstawowej Nr 2”  dział 926 , rozdział 92695 § 

6050. W związku z uchwaleniem przez Sejmik Województwa Warmińsko – Mazurskiego 
Programu  Bazy  Sportowej  w  Województwie  Warmińsko  –  Mazurskim  na  2012  r.  i 
podziałem wysokości dofinansowania w roku 2012 w kwocie 1 200 000 PLN i  w roku 
2013 w kwocie 300 000 PLN, zwiększa się wydatki i dochody w roku 2012 o kwotę  + 
450 000, natomiast w roku 2013 zmniejsza się wydatki i dochody o kwotę  - 450 000 PLN.

− Program: „Radosna szkoła” dział 801, rozdział 80101 § 6050
Wprowadzenie do budżetu nowego tytułu inwestycyjnego i przeznaczenie na ten cel kwoty 
461 800 PLN w tym dochodów w wysokości 230 900 PLN. W ramach zadania wykonane 
będą Place zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 4 i Zespole Szkół Samorządowych.
− „Budowa zespołu boisk sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Ełku w ramach 

programu „Moje Boisko – ORLIK 2012” dział 926, rozdział 926016 § 6050. W związku z 
uzyskaniem oszczędności poprzetargowych zmniejsza się wydatki ze środków własnych o 
kwotę – 100 000 PLN.
Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – zmiany w zakresie dochodów i wydatków 

realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Polityki  Społecznej  pkt.  3.  na  wniosek 
Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  nr  9  im.  Jana  Pawła  II  w  rozdziale  80101  przenosi  się 
pomiędzy paragrafami kwotę 12.000 zł. Zmniejsza się wydatki na wynagrodzenia osobowe, 
zwiększa się wydatki na wynagrodzenia bezosobowe w celu zawarcia umów zleceń na zajęcia 
sportowe dla uczniów w zakresie gimnastyki sportowej. 

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  wyjaśnił,  że  jest  to  zatrudnienie  na  umowę-
zlecenie.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel - zmiany w dziale 926 rozdział 92695, które wynikają z 
tego, że zostanie podpisane porozumienie z Powiatem Ełckim w sprawie przekazania Gminie 
Miastu  Ełk  dotacji  celowej  w  kwocie  20.000  zł  na  realizację  zadania  związanego  z 
działalnością Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w zakresie - "Strefy Kibica w Ełku".

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  powiedział,  że  chciałby  otrzymać  dokładne 
rozliczenie środków wydanych na „Strefę Kibica”.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel - ponadto wchodzą nowe zadania inwestycyjne:
pkt. 11) „Przebudowa infrastruktury publicznej w rejonie ujścia rzeki Ełk dla rozwoju funkcji 
rekreacyjno – turystycznych w mieście – projekt” dział 926, rozdział 92695 



§ 6050 .  Wprowadzenie  do budżetu  miasta  na 2012 r.  nowego zadania  inwestycyjnego i 
przeznaczenie na ten cel środków własnych w wysokości + 65 000 PLN. W ramach zadania 
wykonany  będzie  projekt  wykorzystania  terenów  położonych  wzdłuż  rzeki  Ełk  w  celach 
rekreacyjno – turystycznych.  W ramach zadania wykonana zostanie  koncepcja promenady 
wzdłuż rzeki Ełk na odcinku od Placu Jana Pawła II do ul. Suwalskiej. 

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański dodał, że chcemy stworzyć aktywnej przestrzeni 
do ćwiczeń siłowych,  do biegania.  Przygotujemy dokumentację,  która zostanie  złożona w 
ramach wniosku do rewitalizacji.  Dorzucony będzie jeszcze projekt  z poz. 13) Promenada 
wzdłuż rzeki Ełk - koncepcja” .

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko udzieliła  następnie 
wyjaśnień odnośnie zakładanych wskaźników w projekcie   „Platforma Współpracy – EGO 
SA”. - szczegóły znajdują się na stronie internetowej www.egosa.org. Potrzebne są środki na 
utrzymanie wskaźników rezultatu.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił następnie autopoprawki do zmian w budżecie 
miasta na 2012 rok:
− zwiększenie  środków  związanych  z  przejęciem  obowiązków  z  tytułu  oświetlenie 

obwodnicy miasta III i IV etap.
− dotycząca  realizacji  zadania  jakim  jest  zatrudnienie  asystentów  rodziny  –  środki 

przeznaczone na pochodne od wynagrodzeń,
− dotacji  na  realizację  powierzonego  zadania  edukacyjnego  Rządowy Program na  rzecz 

społeczności romskiej w Polsce.
Radny  Adam  Dobkowski  powiedział,  że  ma  uwagę  techniczną  do  porozumienia 

stanowiącego  załącznik  do  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie 
porozumienia z Gminą Ełk dotyczącego wspólnej  realizacji zadania publicznego w zakresie 
oświetlenia  drogi  publicznej  Obwodnicy  Miasta  Ełku  III  –  IV etap,  przebiegającej  przez 
Gminę  Miasto  Ełk  i  Gminę  Ełk.  –  ze  strony miasta  porozumienie  podpisuje  prezydent  i 
skarbnik ze strony gminy jest tylko wójt, powinien być również skarbnik.

Radny  Bogusław  Wisowaty  zwrócił  się  z  pytaniem  –  co  z  przedłużeniem  ulicy 
Wileńskiej? Czy będzie ten etap realizowany?

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – ten temat będzie przygotowany na kolejną sesję Rady 
Miasta. Jest też w przygotowaniu sprawa wykonania ogrodzenia przy Przedszkolu i Żłobku 
„Ekoludki” i bieżni przy ZSS.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  miasta  Ełku  na  lata  2012-2027,  w  głosowaniu  wzięło 
udział 11 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie miany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku 
na lata 2012-2027.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Ełku na 2012 rok, w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2012 rok  wraz z 
autopoprawkami.

Do punktu  5- ego
Naczelnik  Wydziału  Wydziału  Polityki  Społecznej   Irena  Podlecka  omówiła  raport  z 

realizacji „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata 2008 – 2018” 
za  rok  2011 –  skuteczność  funkcjonowania  przyjętej  Strategii  oraz  realizacji  polityki 
społecznej w naszym mieście zależy od stałego monitoringu i ewaluacji.  Wydział Polityki 
Społecznej Urzędu Miasta Ełku dokonał corocznej oceny realizacji  Strategii,  na podstawie 

http://www.egosa.org/


danych posiadanych przez Wydział oraz uzyskanych od instytucji i organizacji realizujących 
politykę społeczną w naszym mieście – raport w załączeniu do protokołu.

Radny Adam Dobkowski powiedział, że ten raport nie jest zakończony, brakuje w nim 
pewnych  elementów,  np.  Na  str.  4  brakuje  takich  instytucji,  jak  Centrum  Integracji 
Społecznej, Ogólnopolski Związek Bezrobotnych.

 Naczelnik  Wydziału  Wydziału  Polityki  Społecznej   Irena  Podlecka  powiedziała,  że 
„Strategia  Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata 2008 – 2018” będzie 
ulegała w tej chwili modyfikacji, wiele z tych wskaźników może ulec zmienia.

Radny  Adam  Dobkowski  –  str.  19  –  mamy  dane  dotyczące  powiatu,  brak  danych 
dotyczących miasta Ełku. Radny powiedział, że aa jeszcze kilka innych uwag, ale przekaże je 
już  bezpośrednio Pani Naczelnik.
Komisja  zapoznała  się  z  Raportem  z  realizacji  „Strategii  Rozwiązywania  Problemów 
Społecznych Miasta Ełku na lata 2008 – 2018” za rok 2011.

 
Do punktu  6- ego

 Komisja  zapoznała  się  z  informacją  dotyczącą  przygotowania  do  sezonu  letniego 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, Ełckiego Centrum Kultury oraz Miejskiej Biblioteki 
Publicznej – informacja w załączeniu do protokołu.
Nie wniesiono uwag.

Do punktu  7- ego  
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały   w  sprawie  zasad 
przyznawania  stypendiów  dla  uczniów  uczących  się  w  szkołach,  dla  których  organem 
prowadzącym jest Gmina Miasto Ełk.

Obecnie obowiązująca Uchwała Nr XX/192/08 Rady Miasta Ełku z dnia 29 stycznia 2008 
roku w sprawie zasad przyznawania stypendiów dla uczniów uczących się w szkołach, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Miasto Ełk Rady Miasta Ełku była zmieniana w 
2009  roku.  W  projekcie  niniejszej  uchwały,  w  Regulaminie  stanowiącym  załącznik  do 
niniejszej uchwały określone zostały m.in. kryteria przyznawania stypendiów.
 W związku z uzasadnioną potrzebą wprowadzenia kolejnych zmian w stosunku do stanu 
obowiązującego,  proponuje  się  przyjęcie  przedmiotowej  uchwały  w  nowym   brzmieniu 
(obowiązująca utraciłaby moc).
W odniesieniu do kryterium dotyczącego średniej ocen ucznia w danym roku szkolnym – 
zwiększa się o 10 maksymalną liczbę punktów (tj. z 20 pkt do 30 pkt.).  
W odniesieniu do kryterium dotyczącego dochodu w przeliczeniu na jednego członka rodziny 
- zmniejsza się o 10 maksymalną  liczbę punktów (tj. z 20  pkt do 10 pkt.)
 -  co w konsekwencji  spowoduje docenienie  i  dowartościowanie (przy ocenie punktowej) 
uzyskanych przez ucznia wyników nauczania. Natomiast kryterium dochodu w przeliczeniu 
na członka rodziny (przy ocenie punktowej  według tego kryterium)  miałoby mniejszy niż 
dotychczas wpływ przy przyznawaniu stypendium.

Należy  zauważyć,  iż  Regulamin  przyznawania  stypendiów  (załącznik  do  uchwały) 
zasadniczo nie odbiega od obecnie obowiązującego. Odnośnie wzoru wniosku
o przyznanie stypendium, trybu rozpatrywania wniosków, powoływania komisji – decyduje 
Prezydent Miasta Ełku.

W  związku  z  wprowadzonymi  stypendiami  dla  uczniów,  wielkość  środków 
przeznaczonych na finansowanie stypendiów ustalana jest corocznie w budżecie Miasta Ełku. 
Przyjęcie  niniejszej  uchwały  nie  skutkuje  dodatkowymi  wydatkami  z  budżetu  miasta,  tj. 
ponad kwotę zatwierdzoną w budżecie miasta na ten cel.

Udzielenie  wsparcia  finansowego  uczniom  szkół  prowadzonych  przez  Miasto  Ełk, 
wykazującym się  znaczącą  działalnością  społecznie  użyteczną  i  osiągającym bardzo  dobre 
wyniki w nauce należy uznać jako bardzo pomocne i uzasadnione.



Komisja Oświaty, Kultury i Rodziny zgłosiła następujące autopoprawki do Regulaminu:
- § 2 ust. 1 pod tabelką zmiana w zapisie: „Za ocenę najwyższą przyjmuje się 100 pkt, za ocenę 
najniższą 15 pkt.”,
- § 2 ust. 4 pod tabelką zmiana w zapisie: „Za ocenę najwyższą przyjmuje się 60 pkt, za ocenę 
najniższą 0 pkt.”
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 8 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 8 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania stypendiów dla uczniów uczących 
się w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miasto Ełk.

Do punktu  8- ego
Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – członkowie Komisji otrzymali sprawozdanie 

z pracy Komisji za 2011 rok, czy są jakieś uwagi? 
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli 
sprawozdanie z pracy Komisji za 2011 rok.

Do punktu  9- ego
Radny  Zbigniew  Jędrkiewicz  –  jak  wygląda  sprawa  funkcjonowania  Muzeum  Ziemi 

Ełckiej? Czy byłaby możliwość włączenia kolejki wąskotorowej w struktury tego muzeum?
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – czekamy na statut muzeum, są pewne poprawki. 

Po  jego  przyjęciu  będziemy  mieli  już  podstawy  prawne,  by  nasze  muzeum  zaczęło 
funkcjonować. Jeśli będzie potrzeba, zaprosimy Pana Bogusza na posiedzenie Komisji.

Radny Adam Dobkowski – czy byłaby możliwość znieczulania kobiet przy porodzie w 
ełckim szpitalu?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  jest  problem  z  lekarzami-anestezjologami. 
Zwróci się do Prezesa Andrzeja Bujnowskiego, by tą sytuację          i możliwości przedstawił 
na sesji Rady Miasta tak, jak to wygląda ze strony szpitala.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – czy jest już ekspertyza dotycząca betonu na 
Stadionie MOSiR. Jeśli jest, to chciałby ją otrzymać wraz z wyjaśnieniami, po której stronie 
leży wina,za to, że beton się ukruszył. 

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop powiedział, że chciałby otrzymać rozliczenie 
środków finansowych wydanych na „Strefę Kibica” z dokładnym rozpisaniem zaangażowania 
wszystkich podmiotów.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  zwrócił  się  z  pytaniem do Przewodniczącego 
Komisji  Tomasza  Przekopa  o  powód zwolnienia  trenera  Igora  Makala?  Dlaczego  tak  się 
dzieje, że najlepsi trenerzy w mieście tracą pracę?

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  wyjaśnił,  że  w  przygotowanym  arkuszu 
organizacyjny MOS, trener  Igor Makal miał wpisane 17-18 godzin.  Arkusz organizacyjny 
musi  zostać  zatwierdzony przez  Starostę,  który  nie  wyraził  zgodny  na  zatrudnienie  tego 
trenera.  Jest  to  skutek  reorganizacji  w  szkołach  powiatowych,  między  innymi  likwidacji 
Zespołu  Szkół  nr  3  przy  ul.  Koszykowej.  Sprawa  jest  w  Sądzie  Pracy  i  jeśli  Sąd  uzna 
argumenty za zasadne i będzie decyzja o przywrócenie do pracy, to trener Igor Makal zostanie 
przywrócony do obowiązków pracowniczych.

Radny Michał Tyszkiewicz powiedział, że chciałby pogratulować radnemu Romualdowi 
Szulińskiemu awansu drużyny „Płomień” do III ligi rozgrywkowej.

Radny Krzysztof Wiloch – bez sponsora strategicznego nie  ma szansy na długotrwałe 
dobre wyniki sportowe w jakiejkolwiek dyscyplinie. To co się dzieje w naszym mieście, jeśli  



chodzi oo dofinansowanie sportu dzieci i  młodzieży jest jak najbardziej  właściwe, na tyle 
miasto stać.

Radna Ewa Awramik poruszyła sprawę dziewczyn z klas gimnazjalnych, które zwrócił się 
o utworzenie żeńskiej drużyny piłki nożnej.  Trener już jest. Temat do rozważenia.

Do punktu  10- ego
Radny Idzi Podwojski zwrócił uwagę, iż nasza kolejka wąskotorowa jest jest obiektem 

muzealnym  na  skalę  europejską.  Należałoby  ponowić  działania  w  zakresie  pozyskania 
terenów od PKP – torowisko oraz budynek stacyjny.  Należy również rozważyć włączenie 
eksponatów do nowo powstającego Muzeum Ziemi Ełckiej. Musi być również odpowiednia 
osoba, która się tym zaopiekuje.

Następnie Pan Kuryło omówił projekty, które zostały zrealizowane na obiekcie kolejki 
wąskotorowej:

− 2 lata temu wykonano ogrodzenie terenu, wybudowano nowe wiaty w Sypitkach,
− drugi projekt zrealizowano w ubiegłym roku – był to remont hali lokomotywowni, 

wykonanie elewacji zewnętrznej, pokrycia dachu.
Pozostał budynek stacyjny. Stan taboru: sprawne 3 lokomotywy, parowóz, w tym roku była 
wykonana rewizja zewnętrzna.  Wagony osobowe z lat 50-tych – 4 spawane, dwa wagony 
odkryte.

 Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  jaki  jest  roczny  koszt 
utrzymania?

Pan Kuryło – około 532 tys zł w ubiegłym roku, dochody własne – sprzedaż biletów, 
dzierżawa terenu, w granicach 80 tys zł.
Najważniejsze potrzeby to remont torowiska, które wymaga dużych nakładów pracy.
Członkowie Komisji obejrzeli pomieszczenia na kolejce wąskotorowej.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  -  na  sierpniowe  posiedzenie 
komisji turystyki planowana jest dyskusja na temat Ełckiej Kolei Wąskotorowej. W związku z 
tym proszę o pisemną odpowiedź na poniższe pytania (do wiadomości pozostałych członków 
komisji).
- Jaki jest aktualny stan taboru?
- Jaki jest roczny koszt utrzymania EKW?
- Jakie inwestycje zostały poczynione w 2011 r. i jaki był ich koszt?
- Ilu pracowników pracuje na kolejce, jaki jest przedział wiekowy, jakie języki obce znają?
- Czy turystów lub grupowe wycieczki oprowadza przewodnik?
- Kto dzierżawi pomieszczenia na kolejce? Ile terenu/obiektów EKW jest wynajmowanych i 
jakie są wpływy z tego tytułu?
- Czy rozważana jest opcja włączenia EKW w struktury tworzonego Muzeum Ziemi Ełckiej?
- Czy nie należy pomniejszyć terenu użytkowego EKW?
- Jaki jest stan torowisk (zwłaszcza do Turowa i Zawad)?
- Kto i co jaki czas dopuszcza tory do użytkowania? Jakie są koszty z tego tytułu?
- Ile osób korzystało w 2011 roku z usług EKW? W jaki sposób jest to liczone?
-  Jakie  atrakcje  czekają  na  trasie  turystę  korzystającego  z  EKW?  Jak  zachęcamy  do 
korzystania    z usług kolejki?
- Jaki jest na dziś stan przejęcia obiektów od PKP?
Odpowiedzi pokażą aktualny stan EKW i będą stanowić wyjściowy materiał do dyskusji.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:



       Przewodniczący Komisji:
Małgorzata Stachowiak           

       Tomasz Przekop  
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